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Dnia 21.11.2024r. 

 

Rada Gminy Istebna 

Komisja Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

Protokół KW/12/2024 

Wspólne posiedzenie komisji w dniu 14 listopada 2024 

Miejsce posiedzenia: salka posiedzeń Urzędu Gminy Istebna 

Obrady rozpoczęto 14 listopada 2024 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:30 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 

2. Damian Izba 

3. Barbara Kubas 

4. Hubert Kukuczka 

5. Elżbieta Legierska-Niewiadomska 

6. Piotr Lipowski 

7. Kazimierz Łacek 

8. Ewa  Macoszek-Dragon 

9. Władysław Małyjurek 

10. Bartłomiej Mucha 

11. Magdalena Mucha 

12. Agnieszka Sikora 

13. Zbigniew Wałach 

14. Jadwiga Waszut 

  

  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie otworzył i poprowadził Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji 

Gospodarczej. Stwierdził kworum obu komisji. Na posiedzeniu obecna była Pani Wice 

Wójt Klaudia Pasterny, sekretarz Grażyna Szalbot, pracownicy oraz mieszkańcy 

zainteresowani tematem. 

  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 
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OBECNY: 12, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska-Niewiadomska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNY (2) 

Damian Izba, Barbara Kubas 

  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska-Niewiadomska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNY (2) 

Damian Izba, Barbara Kubas 

  

2. Przedstawienie porządku obrad 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag. 

  

3. Opiniowanie projektów uchwał: 

  

 1. opiniowanie projektu uchwały w sprawie negatywnej opinii projektu Audytu 

Krajobrazowego Województwa Śląskiego. 

Hubert Kukuczka: proszę Panią Monikę o omówienie tematu. 

Monika Kukuczka: jeśli chodzi o tą uchwałę to 9 października wpłynął wniosek z 

województwa śląskiego w sprawie wydania opinii audytu krajobrazowego. Natomiast 17 

października wniosek ten został uzupełniony że wszelkie uwagi należy składać na 

odpowiednim formularzu. Dzisiaj przedstawiamy projekt negatywnego zaopiniowania 
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tego projektu. Autopoprawka wynika z uwag, które tutaj zostały wniesione przez 

nadleśnictwo Wisła. Audyt jest zlecony przez sejmik Województwa Śląskiego. W 2021 

roku została podpisana umowa, która przeprowadziła ten audyt. 184 krajobrazy 

priorytetowe na terenie Województwa Śląskiego. Prace nad audytem są skutkiem 

podjętej w 2000 roku konwencji we Florencji, która jest dokumentem prawnym w całości 

poświęconym krajobrazowi. Powodem jest: przyczynia się do kultur lokalnych, jest 

ważną częścią ludzi zamieszkujących na obszarach objętych parkiem, jest kluczowym 

elementem dobrobytu całego społeczeństwa. Jeśli Gmina podejmuje negatywną opinię 

to zakwestionuje ten audyt to zarząd może wprowadzić zmiany przez nas wskazane ale 

nie musi. Kolejnym etapem jest etap konsultacji społecznych w których mogą brać udział 

mieszkańcy. My też opublikujemy taką informację o konsultacjach na stronie urzędu.  

Wszystkie uwagi, uzasadnienia i propozycja zmiany znajdują się w załączniku do 

uchwały.  

Magdalena Mucha: Gminy mają czas? Kiedy konsultacje będą? 

Monika Kukuczka: konkretnej daty nie znamy. 

Hubert Kukuczka: warto podkreślić, że Gminy, które nie zgłosiły żadnych uwag to jest 

tzw. zgoda milcząca.  

Piotr Lipowski: dotyczy to mojego okręgu więc zorganizowaliśmy zebranie mieszkańców, 

przyszło 48 osób i oni kategorycznie sprzeciwiają się temu audytowi.  

Mecenas: będą konsultacje i mieszkańcy mogą w nich uczestniczyć. Do przetwarzania 

danych osobowych potrzebna jest zgoda RODO. Lista podpisów mieszkańców bez 

zgody RODO nie jest ważna.  

Bartłomiej Mucha: jest szereg uwag, z których coś wynika i nic nie wynika, trzeba by 

było niektóre zapisy zmienić np. umieszczanie reklam, określenia ogólne potrzebujące 

doprecyzowania.  

Monika Kukuczka: dlatego wnosimy w uwagach o doprecyzowanie zapisów. 

Hubert Kukuczka: pamiętajcie że dzisiaj nie jest wiążące to co robimy bo będą jeszcze 

konsultacje społeczne. Dzisiaj dyskutujemy.  

Piotr Lipowski: proszę o udzielenie głosu mieszkańcom. 

Hubert Kukuczka: czy Radni zgadzają się na udzielenie głosu mieszkańcom? Wszyscy 

się zgadzają. 

Monika Kukuczka czyta uwagi, które znajdują się w załączniku do uchwały.  

Hubert Kukuczka: audyt jest napisany trudnym językiem, wiele kwestii jest nie 

zrozumiałych.  

Mieszkaniec: to nie jest normalne, kategorycznie na nic się nie zgadzamy jako 

mieszkańcy. Mam ostoję zwierząt nad domem a tych zwierząt nie ma, to jest tylko 

utrudnienie dla nas nic innego, sprzeciwiamy się i na nic nie wyrażamy zgody. 

Mieszkanka: z tego co wiemy są Gminy które wyraziły sprzeciw wobec audytu. W skali 

Polski jest 1,8% Gmin, które przyjęły ten audyt, to mówi samo za siebie. To jest 

ograniczenie naszej wolności bo kto może decydować o tym co ja mogę na swojej 

działce robić. Paradoksem jest to że są korytarze dla zwierząt wyznaczane nie będąc 

tutaj na miejscu. Zawsze żyliśmy w symbiozie ze zwierzętami, nikt im nigdy nie 

przeszkadzał w przemieszczaniu się. Naszą obawą jest to że my gospodaruje i jak się 
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ma to do tego że nie możemy ogrodzić swoich upraw przed zniszczeniem zwierzyny.  

Mieszkaniec: zwierzęta niszczą nam uprawy, nie dostajemy żadnych odszkodowań. 

Hubert Kukuczka: zwierzęta nie migrują tam gdzie są korytarze, tylko tam gdzie jej 

pasuje. 

Hubert Kukuczka: jest też zakaz stosowania pestycydów a nasza ziemia nie jest 

urodzajna i trzeba ją zasilić.  

Piotr Lipowski: podkreślam to że ktoś z Brukseli próbuje ingerować w nasze życie na 

wsi. 

Jadwiga Waszut: to jest już nasze trzecie spotkanie w tym temacie audytu i robimy co 

możemy w tym temacie.  

Monika Kukuczka: niestety audyt jest w tych rejonach, gdzie jest też natura 2000, 

wszystko jest skumulowane. Audyt jest sporządzany raz na 20 lat i po tym czasie będzie 

wizytacja jak Gminy wywiązały się z tego. 

Władysław Małyjurek: te zapisy co mamy w tym audycie moglibyśmy zaakceptować 

tylko w rejonie: Kiczory. Mamy tak piękne tereny gdzie mógłby być park krajobrazowy a 

nie ma, teren dziewiczy taki jak: Śliwkula, Siwoniowskie, Szałas tam by nie było 

żadnego problemu. Proponuję zamianę miejsca parku w Gminie Istebna. 

Hubert Kukuczka: czy jest taka możliwość? 

Monika Kukuczka: odnośnie audytu to oni też zasięgali opinii RDOŚ. Zmiany mogą być 

przyjęte uchwałą Rady Gminy. Zamiana miejsca położenia parku nie jest możliwa. Wizji 

w terenie nie było z tego co wiem, posługiwali się mapami. Wyłożenie będzie w 

Katowicach. 

Mieszkaniec: nie zgadzamy się z tym audytem, jak trzeba będzie to pojedziemy do 

Katowic. 

Magdalena Mucha: co 20 lat jest opracowany audyt, będziemy widzieli jak to wygląda w 

praktyce. Odnośnie natura 2000, była osoba, która sporządzała raport i była tu tylko trzy 

dni. Nie było wizytacji na wszystkich działkach. My jako Urząd, Rada musimy działać w 

granicach prawa ale jako mieszkańcy możemy wiele zdziałać różnymi pismami, 

wnioskami. Te rejony które są objęte parkiem to już są dzielnice zabudowa jest 

intensywna, zawalczmy o to aby ten Park był tam w tych dziewiczych terenach. 

Mieszkanka: mamy obawy że to jest daleko idący plan, nie wiemy co nas czeka za 30 

lat.  

Magdalena Mucha: próbujemy robimy co możemy metodą prób, wszystko zaczynamy 

od zera.  

Piotr Lipowski: co możemy jeszcze zrobić jak te wnioski nie zostaną uwzględnione? 

Monika Kukuczka: zmiany mogą wprowadzić ale nie muszą, ważne, że  zobaczą nasz 

głos że się nie zgadzamy. 

Elżbieta Legierska- Niewiadomska: jak ostatnio byli z parku krajobrazowego i 

wskazaliśmy im te tereny dziewicze gdzie mógłby być park to powiedzieli że ich to nie 

interesuje. My będziemy bronić co się da. Oni mają swoje wytyczne i tego się trzymają, 

miejmy tego świadomość. Trzeba walczyć o to co się da. Oni posługują się tylko 

mapami.  

Lipowski Piotr: zadałem pytanie Pani z parku co jak zaostrzą te przepisy to co wtedy i 
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otrzymałem odpowiedz że to jest poza nią.  

Władysław Małyjurek: możemy to wykorzystać że nikogo tu nie było. Zaprośmy tych 

państwa jeszcze raz i pokazać im to w terenie.  

Zastępca: dobrze że mieszkańcy jesteście tutaj dzisiaj i jak będziemy mogli to tak was 

będziemy wspierać w tych działaniach. Trzymajmy się razem i działajmy. 

Mieszkaniec: my wiemy że Gmina jest za nami ale tak jak się słyszy że możemy nic nie 

wskórać. To nie będzie normalna sytuacja, to będzie wojna.  

Bartłomiej Mucha: trzy formy ochrony, zwróćcie uwagę że to się pokrywa, nikt tam nie 

jeździ w teren, bazują na mapach. Można by ich zaprosić i przewieść po terenie, nie 

dodajmy sobie jeszcze kłopotu przez dodanie parku, możemy to zrobić tutaj na swoim 

ale nie wciągajmy w to parków krajobrazowych bo może to być nasze przekleństwo.  

Hubert Kukuczka: bardzo ważna sugestia. 

Bartłomiej Mucha: patrząc na mapę oni nam tego nie zamienią. Walczmy o drobne 

zapisy.  

Lipowski: jak chcemy zamienić to musimy to udowodnić.  

Mieszkaniec: co 20 lat prowadzone audyty więc ludzie mogą sprzedać działki bo nie 

będą atrakcyjne a za 20 lat może się okazać że tam powstaną duże inwestycje, 

dlaczego tutaj nie ma dołączonego Koniakowa, Złotego Gronia. To jest ograniczenie 

mojej wolności a konstytucja mi zapewnia wolność. Mam w planach budowę większej 

inwestycji i nie będę tego mógł zrobić. Podejrzewam, że na odszkodowanie Gminy nie 

będzie stać. 

Kazimierz Łacek: popieram wszystkie słowa, to są wymogi unijne ale nie wszystkie są 

stosowane. Korytarze dla zwierząt to paradoks. Nie możemy się na wszystko zgadzać.  

Mieszkaniec: musimy działać. 

Piotr Lipowski: podziękowania dla mieszkańców za szybką reakcję. 

Mieszkaniec: czy są jakieś pozytywne aspekty tego audytu? 

Monika Kukuczka: z punktu widzenia województwa są same pozytywy ale ze strony 

Gminy żadne pozytywy.  

Jadwiga Waszut: czy Gminy ościenne mają przyjęte audyty? 

M.K.: Wisła też ma negatywną opinię, Milówka pozytywnie. 

Jadwiga Waszut: w Unii jest wszystko ustalone. 

Kazimierz Łacek: kwestia odszkodowań, niech oni biorą na siebie. Jak gmina zacznie 

wypłacać odszkodowania to zbankrutuje. 

Mecenas: Województwo nie wypłaca odszkodowań. W przyszłości skutki finansowe 

będą po stronie Gminy.  

Monika Kukuczka: niestety wszystko spoczywa na Gminach. 

Elżbieta Legierska: wy mieszkańcy możecie szukać pomocy w mediach. Zrobić wiec i 

już się coś dzieje.  

Piotr Lipowski: padła już taka propozycja od strony mieszkanki. 

Hubert Kukuczka: bardzo dziękujemy mieszkańcom za przybycie, razem możemy wiele 

zdziałać.  
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W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha 

- Piotr Lipowski 

- Bartłomiej Mucha 

- Piotr Lipowski 

- Piotr Lipowski 

- Jadwiga Waszut 

- Władysław Małyjurek 

- Magdalena Mucha 

- Piotr Lipowski 

- Elżbieta Legierska-Niewiadomska 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Władysław Małyjurek 

- Bartłomiej Mucha 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Kazimierz Łacek 

- Piotr Lipowski 

- Jadwiga Waszut - (Ad Vocem) 

- Kazimierz Łacek 

- Elżbieta Legierska-Niewiadomska 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

  

Głosowano w sprawie: 

opiniowanie projektu uchwały z autopoprawką w sprawie negatywnej opinii projektu 

Audytu Krajobrazowego Województwa Śląskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska-Niewiadomska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, 

Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (1) 

Ewa  Macoszek-Dragon 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Barbara Kubas 
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Głosowano w sprawie: 

opiniowanie projektu uchwały z autopoprawką w sprawie negatywnej opinii projektu 

Audytu Krajobrazowego Województwa Śląskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska-Niewiadomska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Barbara Kubas 

  

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 Hubert Kukuczka: interpelacje, które wpłynęły zostały omówione. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska-Niewiadomska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNY (2) 

Damian Izba, Barbara Kubas 

  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 
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OBECNY: 12, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska-Niewiadomska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNY (2) 

Damian Izba, Barbara Kubas 

  

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 

Hubert Kukuczka: omówimy pokrótce statut Młodzieżowej Rady. 

Agnieszka Sikora: w sprawie młodzieżowe Rady działamy, jest zainteresowanie, 

jesteśmy przed spotkaniem z młodzieżą z Katowic.  

Mecenas: wprowadziłam niewielkie zmiany o których rozmawialiśmy na ostatniej komisji. 

Czy wprowadzamy parytet? 

Agnieszka Sikora: brak parytetu eliminuje uczniów z 2, więc musi być. 

Mecenas: obawiam się że bez parytetu nadzór prawny może nam uchylić uchwałę. 

Przeczytałam dużo rozstrzygnięć nadzorczych i zawężenie do szkół tylko na naszym 

terenie odpada.  

A.S.: czy jest inna możliwość powołania rady młodzieżowej ? 

Zastępca: są powołane Rady przez Wójta.  

Radni omawiają propozycję parytetu do statutu. 

Bartłomiej Mucha: może parytet po jednej ze wszystkich szkół jedna z urzędu.  

Mecenas: stanowiska nadzoru prawnego zmieniają się z biegiem lat. Uważam że nic 

nas nie goni i prze procedujmy  jak Państwu pasuje. 

Agnieszka Sikora: może spróbujmy przyjąć że Wójt wybiera Rade. 

Zastępca: myślę że ze wskazania Wójta młodzież będzie się bardziej angażować.  

Piotr Lipowski: może rekomendacje by dzieci napisały? 

Magdalena Mucha: Może spróbujmy uchwalić to co mamy i zobaczymy co na to nadzór 

prawny. 

Mecenas: problemem nie jest sposób powołania, problemem prawnym są parytety.  

Bartłomiej Mucha: mamy kilka możliwości, musimy zachować demokrację. 

Agnieszka Sikora: ustalmy najważniejsze rzeczy, nie utrudniajmy sobie sprawy. 

Kazimierz Łacek: ci dojeżdżający mają też głos. 

Magdalena Gazur: wybory w szkołach czy w urzędzie? 

Agnieszka Sikora: są żywo zainteresowani dwaj uczniowie dojeżdżający. 

Mecenas: w statucie może też być opiekun, czy Radni chcecie takiego opiekuna? 

Radni: tak chcemy opiekuna. 

Zastępca: nie wyobrażam sobie żeby nie było opiekuna. Zwykle jest to przedstawiciel 

Radnych. 

Magdalena Mucha: jak w praktyce to będzie wyglądało ta Rada, zobaczymy.  
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Mecenas: wszystkie najważniejsze sprawy będą w statucie. 

Elżbieta Legierska: co z pismem do zarządu dróg w sprawie łatania dziur na zakręcie na 

Matysce? 

Zastępca: zorientujemy się w temacie. 

Mirosław Książczyk: odnośnie awarii pieca w budynku w centrum Istebnej jest piec 

zamówiony i czekamy na niego.  

Zastępca: to jest sytuacja losowa, nie mamy wpływu na to i nie możemy trzymać pieca 

w zapasie, zrobiliśmy wszystko co mieliśmy zrobić. 

Mirosław Książczyk: na zamówiony piec czeka się około 6 tygodni, wszystko zależy od 

linii produkcyjnej.  

Hubert Kukuczka: właściciel sklepu obiecał że przyśpieszy na ile będzie mógł. Są 

grzejniki na korytarzach też.  

Mirosław Książczyk: termin umowy jest do 23 grudnia.  

Piotr Lipowski: czy mieszkańcy byli poinformowani że trzeba tak długo czekać na piec. 

Mirosław Książczyk: tak wszelkie informacje były przekazane mieszkańcom. Są 

rozmowy cały czas z mieszkańcami. Pieca niestety nie dało się już naprawić.  

Kazimierz Łacek: problem z instalacją może być przy tak dużym obciążeniu. 

Mirosław Książczyk: do każdego mieszkania jest osobna instalacja.  

Jadwiga Waszut: moja prośba do Pani Wójt aby uczulić szkoły jak zachować się przy 

sztandarze. 

Zastępca: przekażę dyrektorom szkół, popracujemy nad tym. 

Magdalena Mucha: bardzo proszę o dyskrecję i rozwagę przy komentarzach.  

Ewa Macoszek- Dragon: czy jesteśmy przygotowani na odśnieżanie już tej zimy? Czy 

jest możliwość składowania piasku koło dróg? 

Zastępca: wykonawcy są wyłonieni, budżet zabezpieczony.  

Piotr Lipowski: czy była zmieniona kategoryzacja dróg w tym roku? 

Zastępca: tak była. 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bartłomiej Mucha - (Ad Vocem) 

- Elżbieta Legierska-Niewiadomska 

- Agnieszka Sikora 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Magdalena Mucha - (Ad Vocem) 

- Bartłomiej Mucha - (Ad Vocem) 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Agnieszka Sikora - (Ad Vocem) 

- Magdalena Gazur 

- Agnieszka Sikora 

- Magdalena Gazur - (Ad Vocem) 
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- Magdalena Mucha - (Ad Vocem) 

- Elżbieta Legierska-Niewiadomska 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 

- Jadwiga Waszut 

- Magdalena Mucha 

- Radna Ewa  Macoszek-Dragon 

- Piotr Lipowski - (Ad Vocem) 

  

6. Zakończenie posiedzenia. 

Hubert Kukuczka: wobec wyczerpania porządku obrad, zamykam dzisiejsze 

posiedzenie. 

  

Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Hubert Kukuczka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Przygotował: Magdalena Rucka 


